
Mødereferat fra bestyrelsesmøde i Friskvind 

 

Dato:   15.8.2023 hos Mark 

Deltagere:  Anette, Dorthe, Alfred, Mark, Torben, Jeppe, Tove 

Afbud: Kjeld, Christian, Andreas 

 

1. Dagsorden  
blev godkendt. 

 

Opflg. 

2. Det rullende mødested:  
 
Reklame på toiletvogn. Alfred har fået pris fra Skjern skilte på piktogrammer 
på side og front. Alfred køber tekster”, Mark sætter dem på.  
 
Dansk kennelklub lånt scenevogn til ølautomat.  
Måske kan Hancock gennem Ove Korsdal i Lem låne scenevognen, hvor 
ølautomaten kan placeres. 
Kontrakten for lån af vognen skal indgås med Friskvind hver gang for at 
sikre, at den kun udlånes til foreninger 
Hancock udstyret lejes hos Ove. Hancock skal lave et system til at klikke fast 
i vognen. Ove vender tilbage.  
 
Ildslukker beslag 
Alfred har lavet 2 beslag til scene og salgsvogn, de skal monteres. 
 
Salgsvogn. Bestyrelsen anbefaler at vi får købt en brødvarmer – ovnen er for 
langsom. Brødvarmer koster 10.000 kr. Kan vi købe det brugt, Mark 
undersøger? 
Evt.  søge Andelskassefonden om beløbet. 
 
Mark har indhentet tilbud og Tove har søgt om et beløb til indkøb af 
lydudstyr fra Nordeas delepulje.  Der skulle komme svar om 3 uger  
 

 
 
 
Alfred/Mark 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Alfred 
 
 
 
Mark 
 
 
 

3 Cykeltur i Friskvind 
Cykelklubben i Lem byder ind med 5 flagposter og servicevogn, der kører 2 
gange og samler de cyklister op, der måtte have problemer.  Friskvind står 
for start i Velling, Lem og Højmark. Salgsvognen sættes i skolegården i 
Højmark.   
 
Alfred og Jeppe sætter flag op – sætter flag oven i bambusstænger. Ruten 
køres med uret  
 
Torben og Jeppe starter i Højmark og hjælper forinden med at få 
salgsvognen stillet op kl. 17. 
 

 
 
 
 
 
 
 
Alfred/Jeppe 
 
 
Torben/Jeppe 
 



Alfred starter i Lem 
 
Anette starter i Velling (Andreas overtager evt. når Anette kører til Højmark) 
 
Dorthe og Anette sørger for: kaffe, vand, saftevand, småkager (evt. Lave 
kaffe på skolen). 
Kaffe, te, saftevand og småkager er gratis 
Øl og sodavand sælges (10 kr/stk). 
 
Anette kommer til Højmark efter start i Velling 
 
Anette tager veste med.  
 
Anette køber småkager 
 
Dorthe køber kaffe, te, øl og vand 
 
Alfred samler flagene ind igen. 
 
Turen afvikles inden der tages stilling til, om der skal laves en tur mere.  
 
Plakat om cykelturen hænges op i byerne, hvor det giver mening og deles 
med dem, der cykler.  
 

Alfred 
 
Anette/Andreas 
 
Dorthe/Anette 
 
 
 
 
Anette 
 
Anette 
 
Anette 
 
Dorthe 
 
Alfred 
 
Bestyrelsen 
 
Alle 
 

4. Gåture 
 
Lem:  Status?  - Christian havde turen  
Tove har hørt det var en fin tur.  
 
Dejbjerg:  turen afvikles i weekenden 18. – 20. august. Flag sættes op 
torsdag aften - de nødvendige tilladelser er på plads 
 
Næste gang i Stauning – Dorthe giver snarest muligt info. om startsted og 
længde til Anette 
 
Højmark:  13. – 15. oktober, startsted: Parkering Nymøllevej 11. Turen 
starter ved Nymøllevej 8. Info til Anette om ruternes længde.  

 

 
 
Christian 
 
 
 
Tove 
 
 
Dorthe 
 
 
Jeppe/Torben 

5. Julehygge på Bundsbæk Mølle den 2. december 
 
Det blev besluttet at holde åbent fra kl. 11 – 16.  
Museet har sagt OK for, at vi kan låne møllen/stedet lige som sidste år. 
 
Tove giver besked om tidspunkt til møllerlaug og smedelaug. 
 
Leje af stande:  50 kr for en stand udenfor, og 100 kr for en indendørs 
stand. Tove spørger, om de, der havde en stand sidste år, vil være med igen 
i år.  
 

 
 
 
 
 
Tove 
 
 
Tove 
 
 



Indgang:  20 kr for voksne, børn gratis adgang – vi skal have fundet en 
model for registrering af antal publikummer 
 
Mobilepay – der skal oprettes en ”boks” på en privat mobilepay, så man 
nemt kan se, hvilke beløb, der er kommet ind. 
 
Aktiviteter:  
Torben anbefalede at bibeholde en gåtur med fortælling, det havde været 
en succes sidste år.  
 
Jagthornsblæsere vil måske kunne deltage i år. Alfred spørger dem.  
 
Julemand. Jeppe spørger Lasse Metchel, om han vil påtage sig opgaven – 
ca. 1½ time.  
 
Bålfade – må vi have bålfade stående udenfor, hvis vi bruger kul-
grillbriketter? Tove spørger museet. Jeppe og andre har bålfade, der kunne 
bruges. 
 
Tove indkalder arbejdsgruppen til møde snarest (Anette, Dorthe, Mark, 
Grethe fra Højmark og Tove) 
 

Arbejdsgruppen 
 
 
 
Dorthe 
 
 
Tove 
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Jeppe 
 
 
 
Tove 
 
 
Tove 
 

6. Kommunikationsevent den 21.9.  
 
De, der arbejder med kommunikation ude i foreningerne, inviteres til 
stormøde den 21.9.  
 
Med bl.a. følgende punkter på dagsordenen:  

• Hvad kan man lægge på hinandens FB-grupper? 

• Brug af Kultunaut 

• Drøftelse af fælles hjemmeside for foreningerne på sigt – en god 
snak med foreningerne er vigtig 

 
Spørg Lotte Finderup, om kommunen har en kommunikationsuddannet, 
der kan komme med et godt indspark til mødet.  
 
Mark og Anette inviterer til kommunikationsaften laver program for 
aftenen. 
Dorthe hjælper med praktikken.   
Mødet kan formentlig holdes i klubhuset i Stauning. Dorthe eller Mark 
checker om det er muligt. 
 

 
 
Anette/Mark 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Anette/Mark 
 
 
Mark/Anette 
Dorthe 
 
Dorthe/Mark 

7. Generalforsamling den 25.10.  
 
Jeppe er på valg (modtager genvalg) 
Dorthe er på valg (modtager genvalg) 
Alfred er på valg (modtager genvalg) 
Kjeld er på valg – Kjeld har efterfølgende oplyst, at han ikke modtager 
genvalg) – Tove kommer med forslag til nyt bestyrelsesmedlem fra Dejbjerg 

 
 
 
 
 
 
Tove 



Anette (modtager genvalg) 
 
Oplægsholder til generalforsamling:    
FrivilligVest inviteres til at fortælle om: 
Hvad er FrivilligVest, og hvad kan foreningerne bruge FrivilligVest til.  
Det kan efterfølgende oplyses, at Carsten Skov fra FrivilligVest har sagt ja til 
at komme og holde et indlæg fra ca. kl. 19.10 – 19.30 
 
Spørg Gitte, om hun evt. vil spille for til en sang eller to fra 
Højskolesangbogen. 

 

 
 
 
Tove 
 
 
 
 
Kjeld/Anette 
 

8. Ny hjemmeside 
 
Der er tekniske problemer med den nuværende hjemmeside. Anette vil 
gerne gratis lave ny hjemmeside og oprette den på en anden server. Hun vil 
forsøge at få den færdig inden generalforsamlingen. Der var fuld opbakning 
til det fine tilbud.  
Anette indhenter input fra de forskellige grupper og sogne. 
 

 
 
Anette 
 
 
 
Anette 

9. Invitation fra Landdistriktsrådet til møde den 6.9.  
Vil lave opfølgning på møderne der blev afholdt i foråret i de forskellige 
distrikter.  
Friskvind er inviteret til at bemande en station om: 

• Frivillighed (Anette og Dorthe) samt om 

• Bosætning (Alfred) 
 
Mark kommer som deltager til mødet.  
 
Anette tilmelder alle 4 
 
Alle bedes opfordre de lokale sogne- og borgerforeninger til at deltage. 

 

 
 
 
 
Anette/Dorthe 
Alfred 
 
Mark 
 
Anette 
 
Alle 

10. Kort nyt fra sognene 
 
Højmark 

• Der er holdt sognefest i Højmark over 3 – 4 dage – det gik fint.  

• Skolen kører godt 

• Der arbejdes videre med renovering af hallen (klargøre tilbud på 
nybygning af køkken) – hvor stort et beløb er der behov for at låne? 
Noget finansieres via aktier i lokalområdet.  

• Kirken renoveres 
 
 
Stauning: 

• Børnehave/vuggestue kører godt 

• Friplejehjem kører godt 

• Købmanden har svært ved at skaffe personale og har været nødsaget 
til at reducere åbningstiden., købmandsbutikken skal have ny facade  

• Jazzfestivalen er vel overstået – festivalen har fået kasseapparater  

 



 
 
 
Velling  

• Har fået ny bestyrer af købmandsbutikken (hun kommer fra en 
stilling som souschef i Stauning købmandsbutik), ombygningen er 
næsten færdig.  

 

• Skolen starter i morgen med fuldt hus 
 

• Kan ikke få nogle med i bestyrelsen i sogneforeningen/lokalrådet. 
Ekstraordinær generalforsamling mandag, ved ikke hvad der sker 

 

• Velling har lavet sognebog for Velling – release om 2 uger.  
 
 
Lem 

• Thai butikken lukker af personlige årsager. 

• Smedenes hus – der er fest torsdag, fredag og lørdag 

• Smedenes hus har tidligere på året fået et stort lokalt sponsorat (der 
skal laves ny julebelysning, renovering af forpladsen ved Smedenes 
Hus m.v.) 

• Lem får 10 lejeboliger mere i 2024 
 

• Der er skaffet fondsmidler til 2 projekter: 
o 3 bede mere ved Brugsen 
o Kr. Ølgaards figurer – 3 figurer flyttes 2 til anlægget 1 ved 

indkørsel fra Velling.  

• Lave kulturrute – scanne skilte rundt i byen, når man går rundt 

• Ungdomsklub starter efter ferien  
 

• Der er stor aktivitet i Smedenes hus – ungeprojekt (3 d printer osv.) – 
mange firmaer får lavet noget dernede (laserskærer og 3D printer) 

 

• Alfred bakser med deres nye info. skærm i Brugsen 
 
 
Dejbjerg 
 

• Bundsbæk Mølle har haft åbnet 9 dage i juli bemandet med lokale 
frivillige – rigtig stor opbakning – formentlig bliver der også åbent i 
efterårsferien 

• Der er planer om renovering af tag på møllen og nyt træ på broen ud 
til Rakkerhuset – der søges frivillige 

• Sogneforeningen er i gang med ny hjemmeside 
 

 

Tove Kristensen 

15.8.2023 


